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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Swoje oœwiadczenie kierujê w zwi¹zku z istniej¹cymi, moim zdaniem, skandalicznymi praktykami
braku dostêpu do s³u¿by zdrowia w wielu oœrodkach.

Jako przyk³ad podajê sytuacjê, kiedy osoba z podejrzeniem procesu odklejania siê siatkówki oka,
skierowana przez lekarza na przeœwietlenie, a konkretnie na USG, nie mo¿e uzyskaæ dostêpu do tego
badania, bo tworz¹ siê komitety kolejkowe. Ludzie przybywaj¹ o godzinie pi¹tej, szóstej rano po to, ¿eby
dowiedzieæ siê, ¿e na okreœlony dzieñ zakontraktowanych jest jedynie dwanaœcie przeœwietleñ.

Je¿eli takie praktyki wystêpuj¹, to jest to jeden wielki skandal. Przecie¿ istnieje odpowiednia apara-
tura, istnieje s³u¿ba zdrowia, która jest w stanie takie badanie wykonaæ. Jedynie ograniczenia wynika-
j¹ce z kontraktu – zupe³nie dowolne, aczkolwiek wprowadzane z powo³aniem siê na rzekome
uwarunkowania finansowe – prowadz¹ do tego, ¿e ludzie s¹ pozbawieni dostêpu do opieki zdrowotnej,
i to w sytuacji, kiedy mo¿liwe s¹ bardzo powa¿ne konsekwencje zdrowotne.

Dlatego wzywam pani¹ minister, aby poprzez stosowny nadzór nad Narodowym Funduszem Zdrowia
po³o¿y³a kres takim zdarzeniom. Je¿eli takie sytuacje bêd¹ siê powtarza³y, to nie ukrywam, ¿e sam bêdê
doradza³ wspó³obywatelom, ¿eby wnosili pozwy przeciwko Skarbowi Pañstwa o odszkodowanie, albo-
wiem maj¹ gwarantowany dostêp do s³u¿by zdrowia, p³ac¹ okreœlone – i to niema³e – sk³adki ubezpie-
czeniowe. Przypominam, ¿e te sk³adki s¹ jednymi z najwy¿szych w Europie. W zwi¹zku z tym pañstwo
nie powinno nikomu robiæ ³aski, tylko wywi¹zywaæ siê ze wszystkich zobowi¹zañ, które na nim ci¹¿¹.




